
Helsingin piraatit
Hallituksen kokous

Aika: 25. heinäkuuta 2017 kello 17.30
Paikka: Piraattipuolueen toimitila, Franzéninkatu 5 E 1, Helsinki
Läsnä:

Äänioikeutetut jäsenet:

Ahto Apajalahti (pj)
Pipsa Grön
Ville Hautakangas (kohdissa 5.3-10)
Sami Mattila
Hannu Mäkäräinen (kohdissa 5.4-10)
Maija Li Raudaskoski
Jani Somero
Mikaela Suomalainen
Ilari Tuominen
Juha Tähtinen

1. Kokouksen avaus

Hallituksen puheenjohtaja Ahto Apajalahti avasi kokouksen kello 17.35.

2. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus

Todettiin kokous lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.

3. Esityslistan hyväksyminen

Hyväksyttiin kokouksen esityslista.

4. Ilmoitusasiat

Merkittiin tiedoksi Helsingin piraattien 12.5. pidetyn vuosikokouksen tarkastettu pöytäkirja. Liite: 
http://arkisto.piraattipuolue.fi/piirit/helsinki/poytakirjat/2017/hepi-2017-rev.2705.pdf.

Käytiin läpi 8.-9.7. olleen puoluekokousviikonlopun kuulumiset.

5. Valtuustoasiat

5.1. Kaupunginvaltuusto ja valtuustoryhmä

Merkittiin tiedoksi kaupunginvaltuuston 21.6. pidetyn kokouksen pöytäkirja. Käytiin läpi valtuuston 
kokouksessa käsiteltyjä asioita.

http://arkisto.piraattipuolue.fi/piirit/helsinki/poytakirjat/2017/hepi-2017-rev.2705.pdf


Merkittiin tiedoksi valtuustoryhmän 21.6. pidetyn kokouksen pöytäkirja. Liite: 
http://arkisto.piraattipuolue.fi/piirit/helsinki/poytakirjat/2017/valtuustoryhma/pp-hki-valtr-02-rev.190.pdf.

5.2. Lautakunta-, jaosto- ja toimikuntatyö

Piraattien ja liberaalien sote-ryhmä kokoontui 20.6. ja kaupungin sosiaali- ja terveyslautakunnan kokous 
pidettiin 21.6. Sosiaali- ja terveyslautakunnan strategiaseminaari, joka on osa kaupungin strategian 
valmistelua, pidetään 9.8. Käytiin läpi sote-ryhmän ja sosiaali- ja terveyslautakunnan työskentelyä.

Piraattien ja liberaalien digi-ryhmä on aloittanut työskentelynsä. 
Liite:https://kirjoitusalusta.fi/ep/pad/view/pir-hki-digitalisaatio/rev.1069.

5.3. Kaupungin strategia

Helsinki valmistelee strategiaa, joka ohjaa kaupungin toimintaa koko vaalikauden ajan. Strategiasta päätetään
syksyllä. Keskusteltiin piraattien osallistumisesta strategian valmisteluun.

Keskustelussa tuotiin esille, että strategian olisi hyvä olla pitkänäköisempi kuin vaalikausi. Vaihtoehtoisesti 
sen pitäisi olla nopeasti muokattavissa, jos tapahtuu jotain odottamatonta. Nopea reagointi, esimerkiksi 
taloudellisiin tilanteisiin, on järkevää. Eli jos strategia osoittautuu vääräksi, sitä pitää muuttaa tilanteen 
mukaan. Osallistamisen ja avoimuuden teemojen pitääisi näkyä strategiassa. Keskusteltiin myös tavoitteiden 
mitattavuuden tärkeydestä.

Päätettiin valmistella Helsingin piraattien teemoja kaupungin strategiaa varten ja tarkastella asiaa uudestaan 
elokuussa pidettävässä hallituksen kokouksessa.

5.4. Valtuusto- ja muut aloitteet ja kannanotot

Keskusteltiin siitä, millaisia kaupunkipoliittisia aloitteita ja kannanottoja Helsingin piraatit voisi valmistella 
syksyn aikana.

Sovittiin, että piraattien sote-, kulttuuri- ja digiryhmät miettivät ensin loppukesästä ja alkusyksystä oman 
alansa aloitteita ja kannanottoja. Tämän jälkeen pidetään yhteinen kokoontuminen, jossa valitaan ne ideat, 
joita lähdetään ensimmäisenä viemään eteenpäin.

Keskustelussa todettiin tarve myös kaupunkisuunnitteluun ja asuntotuotantoon liittyvien aloitteiden ja 
kannanottojen valmistelemiseksi.

6. Tapahtumat

Merkittiin tiedoksi menneet tapahtumat:

• Telttailu/ständeily Vaasanaukiolla 25.6.
• Helsinki Pride 1.7.

Keskusteltiin tulevista tapahtumista:

• Assembly 3.-6.8. (Piraattinuorten kanssa)
• Hanko Pride 19.8.
• Kallio Block Party 5.8.

7. Toiminnan rahoitus

https://kirjoitusalusta.fi/ep/pad/view/pir-hki-digitalisaatio/rev.1069
http://arkisto.piraattipuolue.fi/piirit/helsinki/poytakirjat/2017/valtuustoryhma/pp-hki-valtr-02-rev.190.pdf


Hallituksen 19.6. pidetyssä kokouksessa päätettiin selvittää piirin toiminnan rahoitusta elokuussa pidettävään 
kokoukseen mennessä. Käytiin läpi mitä rahoituksen osalta oli toistaiseksi selvinnyt.

Valtuustoryhmän rahoitus:

• Valtuustoryhmä saa avustusta 7 000 euroa vuodessa. Avustusta haetaan kulukorvaustyyppisesti eli 
toteutuneiden kustannusten pohjalta. Avustusta voi käyttää "valtuustoryhmien sisäiseen toimintaan 
sekä toimenpiteisiin, joilla valtuustoryhmät edistävät kunnan asukkaiden osallistumis- ja 
vaikuttamismahdollisuuksia". Sisäisellä toiminnalla tarkoitetaan esimerkiksi "kokouspaikan vuokraa 
tai sihteeripalveluja". Osallistumis- ja vaikuttamismahdollisuuksien edistämisellä tarkoitetaan 
"esimerkiksi keskustelutilaisuuksia sekä tiedottamistoimintaa". Tukea "ei voida myöntää yksittäisen 
luottamushenkilön vaalitilaisuuksiin", mutta "voidaan myöntää ryhmän ennen vaaleja järjestämään 
keskustelutilaisuuteen".

• Varojen mahdollisiksi käyttötarkoituksiksi todettiin kaupunginvaltuutetun avustamisesta viestintä- ja 
muissa asioissa syntyvät kulut, verkkotiedotuskulut, tilaisuudet ja painetut tiedotusmateriaalit.

Luottamustoimimaksut:

• Piraattipuolue on päättänyt, että luottamustoimimaksujen puolueelle menevä osuus on 25 %.

• Laskelma-arvio valtuuston, jaoston ja toimikunnan (joissa piraatti varsinaisena jäsenenä) kokouksista 
loppuvuodelta 2017 saatavista luottamustoimimaksuista 25 %:n osuudella on noin 1 200 euroa ja 
vuodelta 2018 noin 2 400 euroa.

• Mikäli maksuja maksetaan puolueen tilille tilanteessa, jossa Helsingin piraateilla ei ole omaa tiliä, 
puoluehallituksen tulisi korvamerkitä ne Helsingin piirin toimintaan. Varojen käyttökohteiksi 
mietittiin osallistumista toimitilan vuokrakustannuksiin ja vaalikampanjarahoituksen keräämistä.

Muu tuki:

• Kaupungin nuorisoavustusta voidaan hakea, jos Piraattinuorille perustetaan paikallisyhdistys 
Helsinkiin. Päätettiin ilmoittaa asiasta Piraattinuorten hallitukselle ja toimia yhteistyössä asian 
selvittämiseksi.

Tilin perustaminen:

• Helsingin piraateilla ei ole ollut omaa varainkäyttöä, vaan siitä on vastannut puoluehallitus. 
Keskustelussa todettiin, että Helsingin piraattien tulisi alkaa harjoittaa omaa varainkäyttöä. 
Keskustelussa arvioitiin, että tarkoituksenmukaisinta olisi käyttää Holvin palveluja, joista on hyviä 
kokemuksia Keski-Suomen piraateilla ja Piraattinuorilla. Päätettiin perustaa Holvi-tili, jota 
puheenjohtajisto ryhtyy toistaiseksi hoitamaan.

• Päätettiin, että rahoituskysymystä jatkoselvitetään ja asiaa käsitellään uudestaan elokuussa 
pidettävässä hallituksen kokouksessa.

8. Vaaliasiat

Keskusteltiin vuoden 2018 presidentinvaaliin osallistumisesta. Keskustelussa todettiin, että eri tahoilta on 
ilmennyt kiinnostusta kerätä valitsijamiesyhdistyksen kannattajakortteja Petrus Pennasen 
presidentinvaaliehdokkuutta varten. Hallituksen piiristä löytyi kiinnostusta olla mukana.



Todettiin, että asiasta on keskusteltu myös puoluekokouksessa. Puolueen mahdollinen virallinen 
ehdokasasettelu tapahtuisi vasta syyskokouksessa. Tässä vaiheessa kyse on Helsingin piraattien osalta 
alustavasta tuesta kannattajakorttien keräämiselle.

9. Muut esille tulevat asiat

Muita asioita ei tullut esille.

10. Kokouksen päättäminen

Puheenjohtaja päätti kokouksen kello 19.07.

Tarkastettu ja hyväksytty hallituksen 12.8. pidetyssä kokouksessa.

Pöytäkirjan vakuudeksi

Ahto Apajalahti
Hallituksen puheenjohtaja


